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Rafał Kawczyński 

………………… 

…………………. 

 

Pan  

Roman Gołębiewski 

Starosta Włocławski 

 

W imieniu mieszkańców Szpetala Górnego oraz ul. Dobrzyńskiej pragnę przedstawić 

Panu Staroście problem dotyczący skrzyżowania przebudowanej niedawno ul. Dobrzyńskiej 

z ul. Włocławską. Wykonana w 2017 r budowa drogi powiatowej ul. Dobrzyńskiej była długo 

oczekiwaną przez mieszkańców inwestycją. Poszerzenie jezdni wraz z wykonaniem wysepek 

spowalniających oraz ścieżki rowerowej pozytywnie wpłynęło na poprawę bezpieczeństwa 

pieszych. W wyniku tego obserwujemy zwiększony ruch pieszych i rowerzystów 

korzystających z ciągu pieszo-rowerowego. Umożliwia on odbywanie spacerów jak również 

dostęp do przystanków komunikacji miejskiej. Aczkolwiek budowa chodnika jest bardzo 

pozytywnie odbierana przez mieszkańców, to nadal newralgicznym i niebezpiecznym 

miejscem jest przejście przez ulicę Włocławską. Obserwowany od dawna wzmożony ruch 

pojazdów, zwłaszcza w godzinach rannych i popołudniowych uniemożliwia bezpieczne 

przekraczanie jezdni. Widoczność w tym miejscu jest bardzo ograniczona. Od strony 

Włocławku, w bliskiej odległości, zlokalizowany jest ostry zakręt i dodatkowo występuje 

znaczny spadek podłużny drogi. Kierowcy jadący z Włocławka poruszają się z dużą 

prędkością i widoczni są już w zbyt małej odległości od przejścia dla pieszych. Także 

z kierunku Szpetal Górny, piesi nie mogą w porę dostrzec nadjeżdżających pojazdów. 

Występuje tu znaczne wzniesienie, które także na tym kierunku utrudnia widoczność a tym 

samym znacznie skraca czas reakcji zarówno pieszych jak i kierowców. Wielokrotnie 

mieszkańcy byli świadkami bądź uczestnikami niebezpiecznych zdarzeń drogowych. Tylko 

wielkiemu szczęściu można niewątpliwie przypisać to, że do chwili obecnej nie doszło w tym 

miejscu do potrącenia pieszego lub zdarzenia o znacznie poważniejszych skutkach. My 

mieszkańcy ul. Dobrzyńskiej obawiamy się przekraczać jezdnię także z powodu braku kultury 

kierowców. Ci mimo obowiązujących przepisów nie zatrzymują się, aby nas przepuścić 



a z przejścia tego korzystają także dzieci w szerokim przedziale wiekowym, które uczęszczają 

do szkól we Włocławku. Dodatkowo z uwagi na rosnące przy drodze duże i rozłożyste 

drzewa, istniejące przejście dla pieszych jest niedostatecznie oświetlone co tym bardziej 

potęguje ryzyko wypadku. Ponadto jeszcze w tym roku w Szpetalu Górnym powstanie nowy 

obiekt handlowy „Biedronka”. Jego obecność wpłynie bezsprzeczne na zwiększenie natężenia 

ruchu kołowego na tym odcinku. Spowoduje to jeszcze większe zagrożenie dla pieszych. 

Uważamy, że niezbędnym rozwiązaniem tego problemu jest co najmniej zamontowanie 

sygnalizacji świetlnej oraz doświetlenia na tym skrzyżowaniu. Działanie takie należy podjąć 

niezwłocznie z uwagi na obserwowany poziom zagrożenia w tym miejscu. Dlatego też, 

przekładamy na ręce Pana Starosty wniosek o rozpatrzenie tej sprawy. Dodatkowo wnosimy 

o udzielenie odpowiedzi przez Pana Starostę, jak również przez pozostałe organy 

odpowiedzialne za bezpieczeństwo w ruchu drogowym, o sposobie poprawy bezpieczeństwa 

w opisanej lokalizacji. 

 

  Z góry dziękujemy za pozytywne załatwienie wniesionej sprawy. 

 

Z poważaniem 

Sołtys Sołectwa Szpetal Górny   

Rafał Kawczyński 

(podpis) 

 

 

 

 

 

1.  Lista z podpisami mieszkańców 
 

 

Otrzymują: 

1. Adresat 
2. P. Zbigniew Słomski - Wójt Gminy Fabianki 

3. P. Maciej Sadowski - Komendant Miejski Policji we Włocławku 
4. P. Tadeusz Wiśniewski - Dyr. Powiatowego Zarządu Dróg 
5. A/a 


